
Sešlo se 18.  prosince za účasti 
všech zastupitelů a tří dalších občanů. 
Jak už to bývá obvykle na konci roku, 
hlavním bodem programu bylo schvá- 
lení rozpočtu obce na příští rok. 
Návrh rozpočtu byl v zákonem stano-
vené lhůtě vyvěšen na nástěnkách 
v obci a na webových stránkách obce. 
Původní návrh předpokládal schod-
kový rozpočet s příjmy ve výši 4,499 
mil. Kč a výdaji ve výši 4,649 mil. Kč 
a schodek měl tedy činit 150 tis. Kč. 
Během diskuse upozornil pan Her-
man na potřebu zvýšit předpokládané 
náklady na výměnu dveří v mateřské 
škole o  20 tis. Kč a  nově zahrnout 
nákup nové vypalovací pece pro 
keramický kroužek ve výši 40 
tis. Kč. Oba návrhy byly přijaty 
a  rovněž bylo vyhověno žádosti 
ředitelky mateřské školy na zvýšení 
plánovaných nákladů na provoz školy 
z  původních 250 tis. Kč na 290 tis. 
Kč. V konečné podobě byl schválen 
schodkový rozpočet s  příjmy ve 
výši 4,499 mil. Kč a  výdaji ve výši 
4,789 mil. Kč. Schodek ve výši 290 
tis. Kč bude kryt z finančních rezerv 
obce na běžných a  spořicích účtech. 
Schválený rozpočet na rok 2019 je 

zveřejněn na webových stránkách 
obce. S rozpočtem souviselo i schvá- 
lení závazných ukazatelů pro 
mateřskou školu, upravující použití 
prostředků, které obec mateřské škole 
poskytuje. Naposledy se ještě zastu-
pitelstvo vrátilo k rozpočtu na končící 
rok 2018 dvěma rozpočtovými 
opatřeními, kterými upravilo rozpočet 
podle skutečného vývoje.

V  dalším jednání pak zastupitel- 
stvo schválilo zřízení věcného 
břemene pro ČEZ pro uložení ka-
belového vedení v  zemi v  ulici Do-
lánecká pro pozemek parc. č.  62/1, 
a  schválilo rovněž možnost, aby 
členové zastupitelstva mohli uzavírat 
s obcí dohody o provedení práce na 
práce, které nejsou součástí povin-
ností, vyplývajících z  funkce zastu-
pitele. Vzhledem k  tomu, že se na 
posledním zasedání zastupitelstva 
nepodařilo sestavit úplnou tříčlennou 
finanční komisi a  na výzvu ve zpra-
vodaji se žádný zájemce z řad občanů 
nepřihlásil a žádný jiný návrh podán 
nebyl, zastupitelstvo se usneslo jme- 
novat za třetího člena finanční komise 
paní Miluši Švarcovou.

Poslední usnesení se týkalo 

výběru firmy na zhotovení dvou 
kusů venkovních dveří v  dekoru 
ořech pro mateřskou školu. Po-
dle informace místostarosty pana 
P.  Hermana a  člena zastupitelstva 
pana A. Illichmana byly osloveny tři 
firmy, a  sice Geus Kralupy, Macek 
Hodonín a MSIT Vodochody. Jejich 
nabídky se pohybovaly mezi 70 124 
a 80 052 Kč. Jako zhotovitelskou fir-
mu vybralo zastupitelstvo firmu Ge-
us Kralupy pro nejnižší nabídnutou 
cenu a  blízkou dopravní dostupnost 
firmy. V  závěrečném bodě Různé 
informovala starostka zastupitele 
o  havárii na vodojemu, kde spadla 
část severní horní fasády. Opravu 
zajistí VKM včetně opravy dětského 
domečku v  zahradě školy, částečně 
poškozeného padajícím zdivem. 
Vzhledem k  tomu, že v  posledním 
bodě Diskuse nebyly podány žádné 
náměty ani dotazy, zasedání zastupi-
telstva skončilo.  v-ch-
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Zhoršení životního prostředí na území obcí v  širokém 
pásu kolem dálnice D8 od Zdib až po Novou Ves nabylo 
v důsledku rozsáhlých soukromých investičních záměrů hro-
zivých rozměrů.

Překračování limitů hluku a  emise škodlivin se stává 
běžnou věcí, dopravní infrastruktura je silně přetížena, 
ohrožovány jsou zdroje nezávadné vody a v neposlední řadě 
ubývá rozsáhlých ploch úrodné zemědělské půdy a celkový 
ráz krajiny je devastován. Vzdor tomu se počítá s dalšími roz- 
sáhlými investičními projekty, které mohou přivést dnešní 
stav životního prostředí až k  neúnosnosti. To vyburcovalo 
představitele některých zdejších obcí a také aktivní občanské 
spolky k odporu proti těmto záměrům a ten vyústil v založení 
Sdružení obcí a spolků s názvem KORIDOR D8 na počátku 
minulého roku. Je v něm sdruženo třináct obcí, dvě města 
a osm občanských spolků, čímž zastupuje téměř dvacet tisíc 
obyvatel na území o ploše 8853 ha.

Během své roční existence se sdružení zapojilo do desítky 
řízení, v nichž jsou posuzovány chystané investiční záměry, 
a pro tato řízení dalo zpracovat pro schvalovací orgány řadu 
odborných posudků a právních analýz, které v mnohém roz-
porovaly závěry, předložené investory.

Základním problémem v tomto území je stávající územně 
plánovací dokumentace, mnohdy 20 let stará a  tudíž nere-
flektující aktuální vazby nadmístního významu, například 
obecné navyšování infrastrukturních požadavků. V  době 
jejího vzniku byly samosprávy obcházeny CzechInvestem 
a přesvědčovány, jak významné a dobré je mít v územních 
plánech průmyslové plochy; nikdo však zřejmě nedomyslel, 
co takový počet a  rozsah těchto ploch, soustředěných na 
malém území může v budoucnu přinést a jak ovlivní stáva-
jící životní podmínky. Dnes je v našem regionu realizována 
nebo připravována výstavba záměrů na přibližně 50 % ploch 
určených místními územními plány pro výrobu a skladování.

V současné době jsou v různém stádiu příprav k rea- 
lizaci následující investiční záměry:

Společnost MERCEDES DAIMLER chce v katastrech 
obcí Úžice a  Chvatěruby postavit největší skladovací 
halu v Evropě o rozloze 22 fotbalových hřišť. V roce 2018 
prošel projekt celým posuzováním vlivu na životní prostředí 
a v květnu 2018 mu bylo vydáno souhlasné stanovisko. Za-
tím se investorovi nepodařilo získat pravomocné stavební 
povolení, o které žádá ve spojeném územním a  stavebním 
řízení, a které dle svého vyjádření z léta 2018 chtěl obdržet 
do listopadu 2018. V současné době investor zatím získává 
závazná stanoviska dotčených orgánů k zahájení řízení. Naše 
sdružení si nechalo k projektové dokumentaci investora zpra-
covat odborné vodohospodářské a dopravní posouzení, které 
upozornilo na mnoho vad a  nedostatků. Posudky jsme ro- 
zeslali na příslušná místa s žádostí, aby je zohlednila v rámci 

svých vyjádření.
GOODMAN ZDIBY LOGISTICS CENTRE. Občanská 

iniciativa provázející celý průběh posuzování vlivu na životní 
prostředí vedla k  vrácení dokumentace EIA. Připojili jsme 
se k  ní a  také posílali svá vyjádření. V  lednu 2018 mělo 
proběhnout veřejné projednávání, které bylo zrušeno, protože 
i přepracovaná dokumentace byla shledána chybnou.

Q10 Měšice je další hala, která by měla dopravně přitížit 
mimoúrovňové křižovatce ve Zdibech. V březnu 2018 bylo 
zahájeno zjišťovací řízení k EIA. Na základě námi zaslaných 
připomínek Středočeský kraj v  červenci 2018 rozhodl, že 
záměr musí být posuzován v celém procesu EIA.

Hala non-stop skladu MAKRO KOZOMÍN pro obchod-
ní řetězec Makro se postupně salámovou metodou dostavěla 
a na jaře 2018 byl zahájen zkušební provoz. V první etapě 
centrální sklad funguje pro třináct velkoobchodů společnosti 
Makro Cash & Carry ČR. V  1. pololetí letošního roku se 
má rozšířit o  přímou distribuci zboží zákazníkům a  záso- 
bovat klíčové zákaznické skupiny v  gastronomii a  nezávis-
lém maloobchodě. V  dokumentaci, která je z  roku 2005, 
byl uveden denní průjezd 1200 vozidel (osobních a náklad-
ních). Jak to bude ale ve skutečnosti?! Kamióny, přivážející 
a  odvážející zboží, dodávky rozvážející zboží, 1 200 
zaměstnanců přijíždějících na tři směny auty či autobusy. 
Roční zkušební provoz byl zahájen na základě nepravomoc-
ného vodoprávního rozhodnutí. Snažíme se, aby Středočeský 
kraj zahájil přezkumné řízení zmíněného rozhodnutí. Ve 
skladu Makra je navíc umístěna bourárna masa, budou se 
zde vyrábět těstoviny a  upravovat a  zpracovávat zelenina. 
Tyto provozy spotřebují velké množství pitné vody, které se 
má odebírat ze společného vodovodu určeného k zásobování 
obyvatel obcí a  jehož zdrojem jsou vrty v Mělnické Vruti-
ci. Roční spotřeba vody má být 65 000 m3. To je voda pro 
1625 osob, což je počet obyvatel žijících ve Chvatěrubech 
a Postřižíně dohromady.

KOMERČNÍ A SKLADOVÝ AREÁL POSTŘIŽÍN – 
SEVER jsou další dvě haly, které dle projektové doku-
mentace navýší dopravu o 700 aut denně. Zjišťovací řízení 
k  EIA bylo zahájeno v  lednu 2018. Na základě našich 
připomínek bylo Středočeským krajem rozhodnuto o posu-
zování v úplném režimu EIA. Dokumentace dosud nebyla 
zveřejněna.

OBALOVNA CHVATĚRUBY je provoz, ve kterém se 
má, laicky řečeno, štěrk obalovat asfaltovou směsí a rozvážet 
po kraji na stavby či rekonstrukce silnic. K  dokumentaci 
EIA jsme objednali odborný vodohospodářský a  dopravní 
posudek, na jehož základě byla dokumentace Středočeským 
krajem vrácena k  přepracování. Nová dokumentace by-
la zveřejněna v  listopadu  2018. Na začátku ledna  2019 
proběhlo veřejné projednávání, kde bylo vzneseno mnoho 
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dalších připomínek a  žádost o  opětovné přepracování do-
kumentace nebo zamítnutí tohoto záměru. Středočeský kraj 
zadal zpracování posudku, který má zohlednit všechny vzne-
sené námitky a  na jehož základě vydá kladné či zamítavé 
stanovisko. U stavby obalovny se mimo výše zmiňovaných 
negativních vlivů navíc obáváme možných projevů zápachu 
z asfaltových směsí.

SKLADOVÝ A OBCHODNÍ AREÁL ODOLENA VO-
DA zahrnuje tři haly se zastavěnou plochou 48 tis. m2 proti 
Aeru Vodochody, který jsme také společnými silami v březnu 
2018 poslali do procesu posuzování vlivu na životní prostředí 
a ani zde zatím nebyla zveřejněna dokumentace EIA.

V Úžicích je nově dostavěna hala DC3 Prologis a bude se 
zde stavět další hala DC4 Prologis, která je nyní ve stavebním 
řízení. Také mrazírny Eurofrost se rozšířily. V Kozomíně 
má platné územní rozhodnutí projekt papírny, který se má 
spojit s dřevoplynovou elektrárnou. Ta je od února 2017 
zakonzervována, protože investor je v  insolvenčním řízení 
a hledá nové finanční zdroje. Po obci Postřižín požaduje inves-
tor vyjádření ke skladovací hale vedle MAN Truck & Bus 
a další investor k halám mezi skladem Liebherr a Tesco. 
V katastru Kozomína (za areálem Klacska a RS Maso) hodlá 

společnost CTP postavit další čtyři haly. Také se hovoří 
o další hale pro General Motors v Odoleně Vodě. Nesmíme 
zapomenout ani trvající úsilí rozšířit letiště Vodochody. Mi-
mo to má dojít k realizaci propojky mezi dálnicí D7 a D8, 
která bude ústit v Kozomíně.

Z  výše uvedeného výčtu je vidět, že je před námi ještě 
mnoho práce, při které mnohdy suplujeme činnost dotčených 
úřadů i kraje. Náš region je velkým lákadlem pro investory. 
Bohužel zde není dostatečně kapacitní vodohospodářská, 
dopravní ani technická infrastruktura. Investoři s  žádnými 
investicemi na rozvoj infrastruktury nepočítají. Ty budou 
ležet na obcích, kraji nebo státu. Takový systém podnikání 
představuje hrubou privatizaci zisků a  zespolečenštění 
nákladů, což ve své koncovce dopadne na občany jako plát-
ce daní a jako přídavek k tomu dostanou zhoršení životních 
podmínek. Doufáme, že našimi aktivitami a  další činností 
dojde k  minimalizaci možných negativních vlivů na náš 
region. Budeme nadále pokračovat v  naší započaté práci 
a stejně jako dosud jednat se Středočeským krajem, minister-
stvy i dalšími dotčenými orgány.

(Poznámka: čerpáno ze zprávy KORIDORU D8 o činnosti 
za rok 2018, zkráceno a redakčně upraveno)  v-ch-

ANKETNÍ ŠETŘENÍ V OTÁZCE PŘÍPADNÉHO NABÍDNUTÍ 
VHODNÉHO PROSTORU PRO ZŘÍZENÍ MALOOBCHODNÍ 
PRODEJNY V OBCI

Po úspěšné rekonstrukci hospody se sálem stojí dnes 
obec před úkolem vyřešit způsob, jak co nejúčelněji využít 
zbylé prostory, které dnes mají svoje vlastní popisné číslo 
128 a kde hlavní část zaujímala bývalá hospůdka U Depa. 
Toto řešení musí být uvažováno v úzké souvislosti s ostat-
ním domovním fondem obce, kde dnes sídlí obecní úřad 
s  knihovnou a  muzeum, a  být tedy komplexní. Úvodem 
nutno říci, že to nebude úkol jednoduchý ani levný a zřejmě 
musí obsahovat takové řešení, na které lze využít některý 
titul dotační politiky státu nebo kraje

V úvahách nad různými řešeními jistě přijde na přetřes 
znovu otázka obnovení místního maloobchodu smíšeným 
zbožím mj.  i  proto, že tu kdysi v  prostorách pozdější 
hospůdky U Depa byl. Zanikl 1. ledna 1995. A když potom 
24.  června roku 1998 zrušil pro ztrátovost svůj minikon-
zum i pan Václav Fanta, v obci už žádný maloobchod po 
již téměř jednadvacet let není. Je to dlouhá doba a  mno-
ho se za ní změnilo. V  Kralupech, Praze - Kobylisích 
a  nově i  v  Odoleně Vodě a  ve Zdibech vznikly moderní 
supermarkety s  velkým sortimentem kvalitního zboží za 
ceny, kterým maloobchodní prodejna samozřejmě nemůže 
konkurovat, zlepšilo se autobusové spojení s Prahou, které 

mají senioři od 70 let stáří zdarma, a  vedle toho téměř 
všechny naše domácnosti disponují vlastními auty nebo 
jim poslouží svými auty jejich nejbližší příbuzní. Zboží si 
lze také nechat dovážet přímo do domu různými firmami, 
např. Košík, Rohlík, Tesco.

Bylo by dobré vědět, jak výše uvedené skutečnosti ovliv- 
nily zájem našich občanů v  eventuálně obnoveném míst-
ním maloobchodě skutečně a v dostatečném rozsahu naku-
povat. Proto se obecní úřad rozhodl zorganizovat k tomuto 
problému malou anketu, jejíž výsledky by pak sloužily za-
stupitelstvu obce jako jeden z  podkladů při rozhodování 
o co nejúčelnějším využití budov obce. Anketa je anonym-
ní. Prosíme občany, aby se jí zúčastnili a vyplnili ji poctivě 
po dobrém uvážení. Vyplněné anketní lístky odevzdávej- 
te, prosím, přímo na obecním úřadě nebo je vhazujte do 
hnědé schránky na obecním úřadě, případně odevzdejte 
kterémukoliv ze zastupitelů obce. Pokud obecní zastupi-
telstvo rozhodne po zvážení všech hledisek, že v části bu-
dovy bývalé hospody nebo v jiném vhodném prostoru by 
mohl být otevřen obchod, nabídne tento prostor veřejně 
případným zájemcům.
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Poslední den v roce je vždy spojený s bujarou oslavou konce 
roku starého a  vítání roku nového. Tudíž každý předpokládá, 
že se tuto noc moc nevyspí, i když se bujarému veselí věnovat 
nechce. Ale většinou je každý ochotný přimhouřit oko a nechat 
své okolí veselit se podle libosti.

Pak přijde půlnoc a lidé vyrazí ze svých domovů ven do ulic 
se svou výbavou rachejtlí a další pyrotechnikou. Posílení alko-
holem střílí jako pominutí, a že to kromě jiných vadí i domácím 
zvířatům, je jim úplně jedno, hlavně když si vystřelí.

Ranní světlo odhalí ten neskutečný bordel (nevím, které slovo 
by bylo ještě výstižnější), který po střelcích zbyl. Teď by bylo 
dobré položit si otázku: „Kdo to asi všechno uklidí?“ A  to je 
zajímavé, nikdo se k tomu nehlásí. Pravděpodobně se rachejtle 
v  noci odpalovaly samy a  úklid se tím pádem nikoho netýká, 
proběhne sám od sebe. S tím prostě někteří lidé počítají. Snad 
by si každý dotyčný měl sáhnout do svědomí a trochu si to tam 
urovnat.

Teď bych si neodpustila trochu ironie.
Ráda bych poděkovala všem sousedům v Zahradní ulici, 

kteří odpalovali své rachejtle, za krásné prožití prvního dne 
nového roku, kdy jsme byli nuceni udělat si rodinný sběr 
veškerého odpadu z pyrotechniky po celé naší zahradě. Dále 
jim děkuji za poškozený lak na osobním autě a poničený 
kryt na bazénu.

Někteří si mohou říct, proč to tak hrotí, no jasně, jenže bordel 
z pyrotechniky sbíráme každý rok a neděláme to proto, že by nás 
to bavilo nebo to byl náš koníček. Když už ale letos toho máte 
plný kbelík, tak každému někdy ta trpělivost dojde. Kryt na ba-
zénu je starý pouze 7 měsíců a někdo ho svojí bezohledností 
zničí, kdo by neměl vztek. Počítám, že nikdo z těch, kterých se 
to týká, nezná přísloví: “NEČIŇ JINÉMU TO, CO NECHCEŠ, 
ABY BYLO ČINĚNO TOBĚ“.

Krásné novoroční pozdravy všem a sousedským vztahům 
zvlášť  Levá Martina

OHLÉDNUTÍ ZA SILVESTROVSKOU OSLAVOU 

ZPRÁVY OBECNÍHO ÚŘADU  

Druhou únorovou sobotu se konal v  sále nové hospo-
dy dětský karneval. Přišlo přes třicet dětí, soutěžili jsme, 
tancovali, jedli, pili, hodovali, bylo to moc fajn. Obecní 
úřad nám umožnil nakoupit výzdobu a sladkosti pro děti, 
maminky dětem napekly, vyzdobily barevně sál (jak se na 
správný karneval sluší a patří) a po třetí hodině se to na sále 
maskami jen hemžilo. Nezklamali ani rodiče, kteří přišli 
také v maskách a musím říci, že jsme se dost nasmáli.

Děkujeme tímto mladým slečnám Klárce Růžičkové 
a  Sárince Kmentové, které dětem připravovaly párky 

v  rohlíku, maminkám Lence Peňázové, Soně Kmentové, 
Magdě Smutné a Janče Vovsové za pomoc při zdobení i úkli-
du sálu, paní Peňázové za nákup všeho, co jsme potřebovali, 
Ivě Bukové za hezké pozvánky, které nám na všechny tyto 
malé akce zajišťuje, a samozřejmě OÚ za financování akce.

Momentálně už vymýšlíme co a  jak na Čarodějnice, 
protože za necelé dva měsíce je tady máme. V tuto chvíli 
můžeme alespoň slíbit, že Čarodějnice budou a že se na 
ně už můžete začít těšit.

Krásné dny všem  H. Švitorková a L. Chadimová

u  Námořnickej bál se uskuteční v  sobotu 
16. března od 19 hodin v sále Hospody. Vstupenky (80 
Kč/osoba) a  rezervace míst předem na obecním úřadě. 
Námořnické prvky v  oblečení vítány (skoro povinnost). 
Uvítáme i dary do tomboly.

u  Za svoz komunálního odpadu je nut-
né uhradit alespoň část poplatku do posledního úterý 
v měsíci únoru (27.). Po tomto termínu, pokud nebudete 
mít vylepenou známku na letošní rok, vám popelnici 
nevyvezou.

u Bioodpad je také možné hradit již nyní, cena 
zůstává stejná jako v loňském roce.

u Úklid naší obce a jejího okolí vyhlašuje 

obecní úřad na sobotu 23. března od 14 hodin (sraz na 
návsi). Zveme všechny, komu záleží na tom, aby i okolí 
obce bylo bez odpadků, k účasti. Obecní úřad zajistí pytle 
a rukavice. Nářadí (např. hrábě, lopatu, kolečko apod.) si 
vezměte, prosím, vlastní.

u Den svazku obcí Dolní Povltaví
proběhne tentokrát ve Větrušicích (ve spolupráci s Vo-

dochody) v sobotu 15. června. Neznáme zatím detailní 
program, ale jisté už nyní je, že uskuteční turnaj v malém 
fotbale, nohejbale a vybíjené dětí. Prosím sportovce, aby 
s  tímto termínem počítali a  sestavili své týmy. Je už le-
titou tradicí, že naši sportovci jsou zastoupeni ve všech 
kláních, tak doufám, že se to letos nezmění a opět budeme 

„bojovat“ o nejlepší umístění.
 V. Sýkorová

PRVNÍ DĚTSKÝ KARNEVAL V NOVÉM SÁLE 
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Máme smutek a zármutek,
masopust nám rychle utek:
slepice kdáčou, řezníci pláčou,
mají zármutek.
(z Čech)
V  sobotu 26.  ledna  2019 se konal již tradiční más-

lovický masopust. Má v  naší obci bohatou tradici, což 
bylo vidět v  souhře mezi organizátory i  vysokou účastí 
místních i přespolních návštěvníků.

Nejlepší bylo být u toho, vidět, cítit a slyšet vše napřímo, 
ale pokud někdo o  tento zážitek přišel, tak předkládám 
malou rekapitulaci.

Prvním zážitkem bylo počasí, které nám čerstvou 
sněhovou nadílkou udělalo krásnou kulisu. Potom to bylo 
slušně vykrmené prasátko, se kterým vykouzlil řeznický 
mistr pan Šťastný ukázkovou zabíjačku. Samozřejmě 
nechyběly stánky s  občerstvením, pitím na zahřátí 
a soutěže, třeba v pojídání jitrnic, či plnění pilinových maxi-
jitrnic. Vrcholem celého dne byl tradiční průvod masek. 

Byly jak tradiční masky, například medvěd, kominík, 
prasátko, či střapáči, ale i  originální nové masky, jako 
například vdavekchtivé nevěsty se svým dohazovačem, 
bonbónkový klaun, starosta s  nepřehlédnutelně velikou 
hlavou, námořníci, nebo paní liška.

Nechyběla dechová kapela z  Bořanovic a  při za- 
stávkách po domech nebyla nouze o tanečky, občerstvení 
a výslužku. Zastávek jsme sice měli méně, než předchozí 
roky, ale do hospody, kde se výslužka rozdělovala dětem, 
jsme dovezli plný vozík různých dobrot.

Celý den průběžně pomáhala parta místních, za což si 
všichni zaslouží velikou pochvalu. Bez nich by to nešlo 
a  také se tímhle způsobem nejlépe buduje přátelská 
sousedská atmosféra.

Po průvodu a úklidu se ještě vše rozebralo v teple naší 
nové hospody a pár písniček se také stihlo.

Vše fotografoval pan Novotný a je zdokumentováno ve 
fotogalerii na webových stránkách obce.

 Pavel Šertler

Trasy:
22 km: Praha–Máslovice, start pod Libeňským zámečkem (8 - 9 h)
16 km: Kralupy n. Vlt. – Máslovice, start před vlakovým nádražím (9 – 10 h)
12 km: Líbeznice – Máslovice, start u obecního úřadu (9,30 - 10 h)
10 km: Klecany - Máslovice, start v Klecanech na náměstí (9,30 - 10 h)
  9 km: Kralupy n. Vlt. – Máslovice, start před vlakovým nádražím (9 - 10 h)
  8 km: Odolena Voda - Máslovice, start před ZK Aero (9,30 – 10 h)
  6 km: Řež – Máslovice, start u lávky (9,30 – 10 h)
5 a 3 km: okolí Máslovic, start u pokladen (10 - 12 h)
Popis tras na jednotlivých startech. Startovné a odměny v cíli.

PROGRAM NA NÁVSI (11 – 16 h):
stloukání másla, tvořivé dílny, soutěže
Máslovické drnkačky (11-13 h)
divadlo pro děti (13 h)
vynášení Smrtky do Vltavy (15 h)
hudební vystoupení (14 – 16 h)
V muzeu kromě stálé expozice o výrobě másla i nová výstava Velikonoční čas. Jednotné vstupné pro účastníky pochodu je 
10 Kč.
Startovné/vstupné je 50 Kč, zlevněné pro máslovické občany je 30 Kč. Zlevněné vstupenky je nutné zakoupit předem na 
obecním úřadě.
Uvítáme i pomoc ve formě přípravy a úklidu návsi, zabezpečení dozoru u parkování na hřišti, obsazení stánků. Zájemci, 
hlaste se, prosím, na obecním úřadě nebo přímo starostce či místostarostovi. Za projevený zájem pomoci předem děkujeme.

MASOPUST OPĚT V BÍLÉM

MÁSLOVICKÁ ŠLÁPOTA
ANEB ŠLAPEME DO MÁSLOVIC STLOUKAT MÁSLO

SOBOTA 13. DUBNA 2019
32. ROČNÍK TURISTICKÉHO POCHODU



6

Krajská správa a  údržba silnic Středočeského kraje 
předložila první konkrétní materiál o  záměru vybudo-
vat tramvajovou linku Kobylisy - Zdiby ke zjišťovacímu 
řízení podle zákona č.  100/2001 Sb., o  posuzování vlivů 
na životní popředí, § 7 (tzv. „malá EIA“), který dovoluje 
učinit si první obrázek o  tomto záměru. Autoři uvádějí, 
že jeho cílem je zefektivnit hromadnou dopravu a omezit 
dopravu individuální a vyrovnat nepoměr mezi kapacitou 
stávající dopravní infrastruktury a  rostoucích nároků na 
dopravu v daném regionu.

V  návrhu je délka trati 5,5 km a  až do Zdib má vést 
uprostřed silnice II/608, která má být tímto zúžena na 
pouze jeden pruh po obou stranách. U  kruhového objez-
du před Lidlem ve Zdibech přetne trať nadjezdem dálnici 
a  skončí krátce za ní před Sedlcem otočkou. Na trati se 
plánuje od vozovny pět zastávek. U zastávky U Celnice by 
mělo být parkoviště P + R (Park and Ride, tj.  “zaparkuj 
a jeď“) pro 420 aut a terminál veřejné autobusové dopravy 
(zábor půdy 21 tisíc m2) a v budoucnu i supermarket Tesco. 
U otočky u Sedlece má být parkoviště pro 840 aut (celkově 
i s tramvajovou otočkou zábor 47 tisíc m2). Stavba by měla 
být započata v roce 2022 a ukončena v roce následujícím.

Na první pohled je jasné, že projekt má především po-
moci „chaberským“ ve zmenšení počtu projíždějících aut 
a  autobusů. Bohužel, zavedení pouze jednoho jízdního 
pruhu bez samostatného odbočovacího zaviní zejména 
ve špičkách ještě větší „ucpanost“ a pomalejší pohyb aut 
a možná i více kolizí s tramvajemi při odbočování vlevo.

A jak tento projekt pomůže našim občanům? Linky 371 
a 374 mají být ukončeny U Celnice, kde cestující budou 
přestupovat na tramvaj. Na tu ale budou přestupovat již 
o stanici dříve na konečné i cestující z autobusů jedoucích 
z Odolené Vody a přilehlých obcí již mělnického okresu. 
Dá se předpokládat, že v dopravních špičkách, kdy nejvíce 
spěchají do práce a do školy, se do tramvaje budou těžko 

dostávat a  minimálně se přestupem zdrží o  10 minut. 
A mnoho z nich čeká zanedlouho další přestup na metro.

Projekt také předpokládá snížení počtu projíždějících 
osobních aut přes Chabry, protože navrhuje dvě záchytná 
parkoviště. Je však již nyní nadmíru jasné, že parkoviště 
budou chtít využívat nejen řidiči z přilehlých obcí a dvou 
měst, ale i řidiči jedoucí po D8 ze severu Čech, minimálně 
od Mělnicka a okolí. Dá se tedy předpokládat, že po sedmé 
ráno již budou beznadějně obsazena. Pouhých 420 míst 
U  Celnice je naprosto nedostačujících. Řidiči tak budou 
jezdit do Prahy více po dálnici nebo hledat objízdnou trasu 
přes Březiněves nebo se obrní trpělivostí a budou se posou-
vat Chabry ještě pomaleji než dosud.

Z médií jsme se dozvěděli, že zastupitelé Středočeského 
kraje tento projekt schválili. Nikdo z  nich, ani ze strany 
předkladatele, se neptal na názor obcí, kterých se tento 
záměr bezprostředně týká. Proto naše obec ve spolupráci 
s  okolními obcemi nyní zašle své připomínky, zejména 
požadavek, aby byl záměr podroben dalšímu posuzování 
podle zákona 100/2001 Sb., tzv. velká EIA. Dokumentace 
bude muset být mnohem důkladnější a  podrobnější a  ze-
jména bude více prostoru pro zapojení veřejnosti k  uve-
denému záměru. Doufáme, že i  v  dalších řízení budeme 
moci uplatnit návrhy na změny v tomto projektu tak, aby 
se nezhoršily podmínky každodenního dojíždění našich 
občanů.

Do oznámení a dokumentace je možno nahlížet na odboru 
ochrany prostředí Magistrátu hlavního města Prahy, Jung-
mannova 35/29, Praha 1 nebo na úřadech Středočeského 
kraje, městských částí Praha 8 a  Praha - Dolní Chabry, 
Zdiby, Klecany a Sedlec. Na webu je možnost nahlédnout 
do Informačního systému EIA na stránkách www.cenia.cz/
enia pod kódem PHA1088. Do 22. 2. může kdokoliv zaslat 
písemné vyjádření k  tomuto záměru na odbor ochrany 
prostředí Magistrátu hl. města Prahy.  V. Sýkorová

TRAMVAJ DO ZDIB ZAČÍNÁ NABÝVAT REÁLNÝCH OBRYSŮ

Dlouhá léta to byl velký bolák na tváři zdejší krajiny. 
Nevyužívané silážní jámy se staly odkladištěm nejrůznějšího 
hrubého odpadu, který tu načerno ukládali nesvědomití 
občané nejen obou sousedních obcí, ale zřejmě i  obcí 
vzdálenějších včetně různých firem, třebaže v obcích funguje 
pravidelný sběr nejen komunálního, ale i velkoobjemového, 
nebezpečného a  biologického odpadu. V  poslední době se 
pustil do likvidace této černé skládky a sanace jejího okolí 
včetně odstranění divokých náletových dřevin pan Ondřej 
Bačina z  Klíčan, který hodlá žlab pro hospodářské účely 
využívat. Celkové náklady vynaložené na likvidaci černé 
skládky a  úpravy okolí včetně uložení neseparovatelného 

odpadu na řízených skládkách v  Ďáblicích a  Uhách činily 
1,154 mil. Kč. Pan Bačina požádal naši obec i  Vodochody 
o částečnou finanční kompenzaci. Obecní úřad po konzultaci 
se zastupiteli přispěje panu Bačinovi částkou 50 tisíc korun. 
Obec Vodochody uvedla, že se na úhradě těchto nákladů 
v  současné době nemůže podílet, ale jistou kompenzaci 
poskytuje formou volného užívání obecního pozemku v této 
lokalitě k přístupu k silážnímu žlabu pro pana Bačinu. Navíc 
nechala vyrobit a instalovat závoru ze strany Vodochod, aby 
byl zamezen volný příjezd do této lokality a  nedocházelo 
k obnovení černé skládky.

  V. Sýkorová

SILÁŽNÍ JÁMY U KŘÍŽKU
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Do knihovny přibyly tři tituly různého zaměření, které by mohly čtenáře zauj-
mout. Je to především detektivní román ze 16. století autorky Mileny Mathaunové 
Mrtví na vinici, který začíná nálezem mrtvého viničného hlídače, což svědčí spíše 
pro jednoduchou zápletku z konkurenčního boje vinařů, ale další události ukazují, 
že to bude daleko složitější nalézt skutečné souvislosti a odhalit pachatele zločinů. 
Z pražského rodinného prostředí čerpá námět autorka Alena Mornštajnová ve své 
knize Hotýlek o  zakladateli hodinového hotelu z dob první republiky a  zejména 
pak o jeho vnukovi. Oba se snaží udržet hotel za každého režimu, ale dopouštějí se 
přitom takového jednání, které hluboce narušuje vztahy v rodině i mezi jejich přáteli. 
Čechofrancouzka Lenka Horňáková-Cinade je autorkou novely Lanýže o mladém 
učiteli, který přichází do provensálského pohoří Luberon, známého výskytem vzác-
ných hub lanýžů nebývalé velikosti. Jen o lanýže přitom ovšem nejde, ale v pátrání 
po nich nás autorka seznamuje čtivou formou s  méně známými stránkami fran-
couzského venkovského života.  V. Sýkorová

se uskuteční letos v pátek 29. března. Naše knihovna se připojila k této pěkné akci již před několika lety a tak i letos 
zveme děti ve věku od 5 do 13 let, aby se účastnili společného přespání. V loňském roce se osvědčilo přespání v pro-
storách mateřské školy a  letos to na stejném místě zopakujeme. A určitě budeme číst, luštit hádanky, něco pěkného 
si vytvoříme. S sebou karimatku nebo nafukovací matraci, spacák, polštářek a kartáček na zuby. Sraz před mateřskou 
školou v 18,30 hodin.

Prosíme rodiče, aby včas vyplnili, podepsali a odevzdali předem přihlášku (nejpozději do 26. 3.), kterou najdou na 
webových stránkách obce nebo na obecním úřadě.

 V. Sýkorová, A. Zoulová, M. Švarcová

Mnoho z vás si jistě pamatuje diskotéky v původním sále na začátku 
devadesátých let. Máme chuť si je připomenout. Doufáme, že nás bude 
víc a společně si užijeme večer a noc v rytmu disco v sobotu 20. dubna 
od 20 hodin. Podrobné informace budou oznámeny na plakátech.

  Lenka Peňázová, Soňa Kmentová, Lucie Tichá, Andrea Zoulová

Po úspěšném turnaji O  martinskou husu se uskuteční další ping-pongové klání, tentokrát O  veselou čarodějnici. 
Hráči a příznivci tohoto sportu se sejdou v sobotu 27. dubna v sále naší Hospody ve 13 hodin. Zájemci o účast na turnaji, 
hlaste se, prosím, předem A. Illichmanovi nebo V. Sýkorové.

ZPRÁVY Z KNIHOVNY

NOC S ANDERSENEM

DISKOTÉKA MALIBU

TURNAJ V PING-PONGU O VESELOU ČARODĚJNICI
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Na vědomost se dává…
Vydává Obec Máslovice, rediguje Ing. Vladimír Chalupný, 

titulní list kreslil Michal Morovian. Nepodepsané příspěvky 
zpracovala V. Sýkorová. Registrováno na Ministerstvu kultury 
ČR pod číslem MK ČR E 12702. Vychází šestkrát do roka. 
Uzávěrka tohoto čísla 17. 2. 2018. Sazba Daniela Kramerová. 
Uveřejněné příspěvky nevyjadřují vždy názor obecního úřadu.  

Pište do zpravodaje!
Pište o všem, co se v obci nebo jednotlivých organizacích 

děje, co se vám líbí nebo nelíbí, co byste navrhovali nebo 
s čím nesouhlasíte a nebo napište, co byste chtěli vědět, o čem 
by se mělo také psát. Uzávěrka příštího čísla je 23. 4. 2019. 
Příspěvky můžete předávat do schránky obecního úřadu nebo 
p. Chalupnému či posílat mailem na adresu: ou@maslovice.cz.

u Společenská kronika u

Tradiční pozdravy a blahopřání patří tentokrát především paní Martě Bínové,

někdejší dlouholeté ředitelce naší mateřské školy, která si v této funkci „odkroutila“ to první nejhorší 

záběhové období a dne 19. února slaví své osmdesátiny.

Stejné pozdravy a blahopřání ve stejný den 19. února patří skromné a pracovité paní Marii Maříkové,

která v tentýž den dovršuje o deset let kratší životní jubileum.

Den po uvedených jubilantkách následují pětasedmdesátiny Jaromíra Převorovského,

stálé čilého seniora s neutuchajícím zájmem o veřejné dění v obci, a řadu jubilantů uzavře paní Marcela 
Špačková rovněž pětasedmdesátinami 1. března. U paní Marcely je na místě zdůraznit její důležitý podíl 

jako místostarostky na zavádění nového způsobu samosprávného řízení obce po roce 1990.

I těmto dvěma posledním jubilantům patří naše stejně srdečná a upřímná blahopřání zdraví a životní pohody.

KULTURNÍ A SPORTOVNÍ AKCE V OKOLÍ:
KRALUPY NAD VLTAVOU:
Filmy:
Bohemian Rapsody: 20. 2. , 2. 3.
Ženy v běhu: 22., 25. 2. , 3., 6., 10., 13., 20. 3.
Léto s gentlemanem: 24. 2.
Úhoři mají nabito: 21., 23., 26. 2.
Divadlo, koncerty:
21. 2. Petr Vondráček a Knezaplacení od 19 h
10. 3. Hrdinové (hrají P. Kostka, J. Satoranský, M. Vladyka)
  3. 4. Perfect days (hrají L. Vlasáková, P. Dolanský, D. Sys-
lová aj.)
  4. 4. Aneta Langerová od 19 h
Další filmy a akce naleznete na www.kasskralupy.cz,
tel: 315 726 101
pokladna otevřena po – pá 15.30 – 20 h, so, ne 13.0 – 20 h

KLECANY:
11. 2 - 22. 3. Výstava o životě a díle V. B. Třebízského 
na městském úřadě
23. 2. Loutkové divadlo v knihovně

ZLONČICE:
10. 3. Pohádka Jak se Janek neuměl rozhodnout od 16 h

ROZTOKY U PRAHY – Muzeum:
Výstava Kašpárkův svět – rodinná loutková divadla do 24. 2.
Výstava Prima sezóna – vily v okolí Prahy do 3. 3.

PANENSKÉ BŘEŽANY – Památník národního útlaku 
a odboje: 

6. 3. Přednáška o kokořínských skalách od 18 h






